
Udearealudvalget

Referat fra UAU-mødet d. 8. november 2022
Til stede: Jens Thejsen (JT), Henrik Hansen (HH), Anne Tittmann (AT), Sten Hansen (SH), Jens Blemmer (JB) og
Henning Larsen (HL)

Fraværende: Anne-Merete Larsen (ML)

1. Godkendelse af dagsorden
Dagsorden blev godkendt

2. Kage
JBJB havde lavet dejligt hjemmebag som han havde medbragt.

3. Forslag til ændring af regler for haver
SH havde udarbejdet og fremsendt forslaget:

Gældende regler (s.1 i hegnsreglerne): ((- og tilsvarende s.4 i husordenen))
”Arealerne skal fremtræde ryddede og ukrudtsbekæmpelse skal foretages mindst 3 gange årligt og der skal
i vækstsæsonen slås græs jævnligt.”
Forslaget fra beboermødet 19. sept. 2022 (s.15 i Hyldetryk nr.382):
”Græs i haverne skal slås mindst 2 gange årligt, i foråret og det sene efterår. Invasive planter og dyr skal
fjernes fra haven. Undgå ophobning af materiale, der giver levesteder for skadedyr eller anledning til
brandfare.”
(UAUs forlag)
Gældende regler ovenfor ændres til:
”Græsplæner i haver samt for- og bagbede skal slås mindst 2 gange årligt hhv. forår og efterår.
Af hensyn til naboerne skal planter ved skellet, som breder sig kraftigt med rodskud og stængler
begrænses eller helt fjernes.
Det skal undgås at ting og materialer, som sættes ud i haverne, giver levesteder for skadedyr eller
anledning til brandfare.
I for- og bagbede skal man desuden sørge for, at planter ikke giver gener for færdslen på stierne.”
Besluttet: JT briefer af med Danny Stilling (DS), om forslaget stemmer overens med driftens ønsker.
Forslaget skal behandles på beboermødet marts 2023

4. Løgprojektet
JT orienterede om det projekt som DS startede, hvor udvalget havde nogle ønsker til forskellige løgplanter.
Desværre var de løgplanter, som udvalget ønskede udsolgt, så de vil først blive plantet til næste år. DS har
efterfølgende startede med at plante løgplanter på området foran cafégården.

Besluttet: JT taler med DS om selve processen omkring beplantning af løg og hvad er der plantet.

5. Træregnskab
I VAs biodiversitetsgruppe, ønsker de at høre om vores ”træregnskab”.
Besluttet: Udvalget ønsker at arbejde videre med træregnskab,

6. Træstammer
NCC har glemt aftalen omkring levering af træstammer til brændemuren. (NCC-svar sendes fra JT)
Besluttet: HH rejser hel sagen i byggeudvalget

7. Opfølgning på verdensmålsmødet
Beslutning: Udvalgets verdensmålsområder, tager op på et særskilt møde hvor bl.a. genplantning og
træregnskab bliver underpunkter. Udvalget henter brugbare materialer til brug på dette møde.
JT kontakter DS og Nicolaj (Rambøll) med henblik for at skaffe et kort over Hyldespjældet inkl. oversigt
over træer. JT eftersender bilag herunder budget for genplantning behandlet på beboermødet d. 26 oktober
2022 afleveringsfrist 1.marst 2023.
Besluttet: Udvalget afholder møde mandag d. 13. februar 2022 kl. 19:00
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8. Renovering
Udvalget drøftede den generelle udvikling af helhedsplanen.

9. Grøn pleje HRH, pleje under renoveringen af ”vildegnsområderne”
HH orienterede om HRH’s beskæring af træer ved gavlene i Stræderne. , disse træer burde ikke
beskæres, da de snart skal fældes grundet renoveringen.
Græsset i vildengnsområder er ikke slået og ryddet som beskrevet i kontrakten.

Besluttet: JS taler med DS om at afholde et dagsmøde med repræsentanter fra UAU om HRH’s opgaver.

10. Biodiversitetspulje
JT orienterede om puljens formål og hvem der kunne søge. Det er kommunen som har oprettet puljen. Der
er løbene ansøgning, så der er ikke en fastsat deadline.

11. Evt. (herunder HL orientering om pladsen i afdelingsbestyrelsen og UAU + supplementvalg for ML)
Anne-Merete Larsen har meddelt hun ikke genopstiller til UAU på det kommende regnskabsbeboermøde.

12. Næste møde

Mandag d. 13. februar 2023 kl. 19:00 i Aktivhuset (AT medbringer kage)
Mandag d. 13. marts 2023 kl. 19:00 i Aktivhuset (HL medbringer kage)

Henning Larsen
Referent.


